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 وزیر اطلاعات در جلسه شورای اداری 
استان آذربایجان شرقی: 

 امنیت بی بدیل کشور 
باید حفظ شود

حجت الاســام و المسلمین ســید محمود علوی 
در جلســه شورای اداری استان آذربایجان شرقی، 
اظهار داشــت: بخش قابل توجهــی از امنیتی که 
امــروز همزمان با صدای انفجارها در کشــورهای 
منطقه، بر ایران اســامی حکمفرماست به برکت 
همدلی و همراهی مردم اســت و در شــرایطی که 
80 میلیون ایرانی نســبت به امنیت این آب و خاک 

حساس هستند این امنیت آسیب نمی بیند. 
وی با بیــان این که »اگر به مردم خدمت کنیم خود 
آن ها در مقابل دشــمنان می ایستند«، گفت: اگر 
امروز دشمن دست تســلیم در برابر ملت ایران بالا 
آورده و بــه خود اجازه نمی دهد که دســت از پا خطا 
کند، قطعا ســاح ها و جنگ افزارهای پیشــرفته و 
نیروی بازدارنده نظامی تاثیرگذار بوده، اما بالاتر از 

آن تاثیر همدلی و همراهی مردم است.
وی با بیان این که »قرار گرفتن در موقعیت خدمت 
به مردم، لطف و نعمت الهی اســت«، افزود: شکر 
ایــن نعمت، خدمت بی منت و تمــام معنا به مردم، 
لبخند زدن به روی مردم و با حســن برخورد، لبخند 

بر لب های مردم نشاندن است.
وزیــر اطاعات بــا تاکید بر این کــه »باید در برابر 
مردم زانــوی ادب به زمین بزنیــم«، گفت: نباید 
ارزش خدمــت بــه مردم را بــا منت بی اثــر کنیم، 
امکانــات ما به قدری نیســت که بــا خدمت های 
مادی بتوانیم رضایت کامــل مردم را جلب کنیم، 
اما منابع اخاقی و حســن خلق به مردم ظرفیتی 

است. پایان ناپذیر 
وی اظهار داشــت: مردم ما هر زمــان که انقاب 
اســامی به حضــور و خــروش آن ها نیاز داشــته 
ســنگ تمام گذاشــته اند و مــا نیز بایــد در خدمت 
بــه آنــان ســنگ تمام بگذاریــم.وی در بخــش 
دیگــری از ســخنان خود بــا بیان این که »ســخن 
گفتن از آذربایجان ســخت اســت«، افزود: خطه 
آذربایجــان در عرصه های شــعر و ادب، آزادگی و 
استبدادســتیزی، علــم و فقاهــت و رزم و جهاد و 
شهادت همچون گلی خوشبو و خوش رنگ بر سینه 

ایران اسامی می درخشد. 
وی با بیان این که »انقاب اسامی، حرکت در دل 
نومیدی ها و امام راحل، قهرمان این حرکت بود«، 
گفت: امام در ســال 41، مبارزه را در شرایطی آغاز 
کرد که هیچ زمینه ای برای مبارزه فراگیر سیاســی 
وجود نداشت و بعد از کودتای 28 مرداد و به حاشیه 
راندن رهبــران مبارزات ملی شــدن صنعت نفت، 
هیچ کــس پیش بینی نمی کرد کــه پرچم مبارزه ای 

دیگر بلند شود. 
در این شرایط کســی تصور نمی کرد که آغاز مبارزه 
از ســوی یک مرجع تقلید، پاســخی دریافت کند؛ 
چرا که  دانشــگاهیان معقتد بودند که سوسیالیسم 
تنهــا راه مبارزه اســت، بازاریان قید مبــارزه را زده 
بودند و روحانیون و سیاســیون هم سرخورده شده 
بودند. امام بــا فریادهای حق طلبانــه خود همه را 
به صحنــه آورد و متحد کرد و چیزی نگذشــت که 
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درآورد.
علوی با بیان این که »یخ تحریم ها آرام آرام در حال 
ذوب شــدن اســت«، گفت: هرچند کارها نسبت 
بــه دوران تحریــم، ســهولت یافته اما مســوولان 
اجرایی کشــور همچنــان با ســختی های زیادی 
مواجه هســتند که این مشکات، ارزش کار آنها را 

دوچندان می کند.

نیازی به محک زدن آمریکایی ها نداریم
سخنگوی وزارت امور خارجه: هیچ سلاحی به مبارزان یمنی نداده ایم

بهرام قاسمی صبح روز دوشنبه در نشست مطبوعاتی خود با خبرنگاران داخلی و 
خارجی در مورد اظهارات روز گذشته معاون رئیس جمهور آمریکا مبنی بر اینکه 
ایران با اقدامات خود عزم و اراده ترامپ را نســنجد اظهار کرد: اقدامات ایران 
در ارتبــاط با مباحث دفاعی و اقداماتی که در این چارچوب انجام می شــود در 
راستای حفظ منافع و کیان کشور انجام می شود. بدون در نظر گرفتن توصیه 
ها و نگاه دیگران این موضوعی است که به ما مربوط است و حق مسلم ماست 

و دیگران حق ندارند که در این خصوص صحبتی بکنند.
وی افزود: تاریخ به خصوص تاریخ جدید از جمله بحث جنگ تحمیلی و برخی 
دیگر از حوادث به ما یاد داد که ما نمی توانیم چشم به دست دیگران بدوزیم. ما 
کشوری مستقل هستیم و تصمیمات مان از قدرت مردم خودمان منشا می گیرد.
وی تاکید کرد: یکی از شعارهای اصلی انقاب اسامی موضوع استقال بوده 
و ما با تمام توان از این اصل دفاع می کنیم. قاسمی گفت: ما در بحث موشکی و 
سایر مسائل دفاعی نه به عنوان ابزار از آنها استفاده می کنیم نه اینکه بخواهیم 
پیامی را بدهیم یا چیز دیگری را رقم بزنیم بلکه این اقدامات را بر اساس منافع 

خودمان و زمان بندی مشخصی که وجود دارد انجام می دهیم.
این دیلپمات ارشد کشورمان ادامه داد: آزمایش موشکی اگر اتفاق افتاده باشد 
برای فرستادن نشانه ای به هیات حاکمه آمریکا نیست، چرا که ما از دولت جدید 
آمریکا و دولت های پیشــین آمریکا شناخت داریم و سوابق چند دهه آنها برای 
ما مشخص اســت و در همین چارچوب نیازی به محک زدن آنها نداریم. وی 
با اشــاره به اقدامات اخیر ترامپ و موضع گیری هایی که از ســوی جهانیان در 
برابر این اقدامات صورت گرفته اســت گفت: کار ترامپ از محک زدن گذشته 
است و ما نیازی به محک زدن نداریم. شناخت دقیق و عمیقی از طرف مقابل 
داریم و آنچه که رخ می دهد بر اســاس برنامه ریزی است که انجام شده است. 
ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان در ادامه صحبت های خود در پاسخ 
به ایســنا، در مورد ســفر آتی عباس عراقچی معاون وزیر خارجه به مســکو با 
محوریــت برجام و اینکه آیــا این امکان وجود دارد که با توجه به رابطه به ظاهر 
حســنه میان ترامپ و پوتین دولت روســیه در ارتباط با برجام با ترامپ صحبت 
کند و یک نوع میانجیگری داشته باشد گفت: مقامات وزارت خارجه براساس 
ماموریت کاری شــان به نقاط مختلف سفر می کنند و با مقامات آن کشورها بر 

اساس موضوعاتی که پیش می آید گفت وگو و رایزنی انجام می دهد.
وی با بیان این که ما در مورد مساله هسته ای با روسیه مکررا رایزنی و گفت وگو 
داشــته ایم و روز گذشــته نیز فرســتاده ویژه آقای پوتین در تهران بود و با دبیر 
شورای عالی امنیت ملی دیدار و رایزنی کرد گفت: سفر مورد اشاره نیز می تواند 
در چارچــوب همکاری ها و رایزنی ها بین دو طرف انجام شــود و من اکنون در 

مورد تاریخ این سفر  و چگونگی آن صحبتی نمی کنم.

به گزارش ایسنا، سید عباس عراقچی قرار است روز چهارشنبه هفته جاری برای 
دیدار با ســرگی ریابکوف همتای روس خود در چارچوب برجام و مســایل مورد 
عاقه دو طرف به مسکو برود. قاسمی در ادامه به مسائل منتشر شده در ارتباط 
با رابطه ترامپ و پوتین اشاره کرد و گفت: آنچه که در این زمینه مطرح می شود 
را گمانه زنی می دانم. باید کمی صبر کرد. سخنگوی دستگاه دیپلماسی در مورد 
برخی مباحث مبنی بر این که ممکن است این سفر به کشور سومی مربوط باشد، 

اظهار کرد: این مباحث قابل توجیه و قابل فهم نیست و با آن موافق نیستم.
وی هم چنین در پاسخ به این سوال که روز گذشته نماینده رئیس جمهور روسیه 
به تهران سفر کرده و اینکه محور رایزنی ها و گفت وگوهای وی با علی شمخانی 
چه بوده است، گفت: آنچه که می توانم بیان کنم این است که سفر انجام شده در 
ادامه رایزنی های مستمر و منظم و متوالی است که بین ما و روسیه طی دوران 
اخیر به خصوص در مورد بحث سوریه وجود دارد. در این گفت وگوها و رایزنی ها 
آخرین تحولات ســوریه و مسائلی که پیش رو است مورد بحث و گفت وگو قرار 
گرفت. تفاهماتی حاصل شد. وی ادامه داد: امیدواریم تفاهمات انجام شده و 
هم چنین تفاهماتی که در اجاس های مسکو و آستانه به وجود آمد در پیشبرد 
مسائل پیش رو در ارتباط با بحث سوریه موثر باشد و مسیری که سه کشور ایران، 
روسیه و ترکیه با هم آغاز کرده اند به خوبی پیش برود و در حقیقت ما بتوانیم در 

جهت تثبیت و استقرار آن کمک بهتری داشته باشیم.
سخنگوی وزارت خارجه کشورمان در ادامه نشست مطبوعاتی خود با خبرنگاران 
در ارتباط با نشست کارشناسی اجاس آستانه و اینکه آیا در مورد مواضع ایران 
در ارتباط با موضوع سوریه و حکومت بشار اسد تغییری ایجاد شده است، گفت: 
در مواضع جمهوری اســامی ایران در ارتباط با ســوریه تغییری به وجو نیامده 
و تغییری نخواهد کرد و به روندی که در اجاس های مســکو و آستانه داشتیم 
ادامه می دهیم. وی در مورد اجاس ژنو نیز اظهار کرد: تا برگزاری این اجاس 
زمان باقی مانده و نمی توانیــم پیش بینی دقیقی در حال حاضر در مورد اینکه 
این اجاس چگونه و در چه شرایطی برگزار می شود داشته باشیم. باید منتظر 
برگــزاری ایــن اجاس بود و در مورد آن نیز با توجه به شــرایطی که در پیش رو 

داریم تصمیم می گیریم که چگونه در ژنو عمل کنیم.
قاسمی بار دیگر تاکید کرد: سرنوشت سوریه را مردم سوریه تعیین می کنند. ما از 
تمامیت ارضی و حاکمیت سوریه دفاع می کنیم. استقرار صلح و ثبات، امنیت و 
تحقق خواسته مردم سوریه آن چیزی است که ما می خواهیم و در واقع ایده آل ما 
برای سوریه است. این دیپلمات ارشد کشورمان در مورد موضع گیری های اخیر 
مقامات آمریکایی در ارتباط با فعالیت های دفاعی و موشکی ایران و همراهی برخی 
از کشــورهای منطقه با اظهارات تند مقامات واشنگتن علیه ایران، اظهار کرد: 
آن چه که در مورد مبحث موشکی ایران مطرح می شود مساله داخلی ایران است. 

این موضوع به دولت، حاکمیت و ملت ایران مربوط می شود. ما در مورد منافع و 
مصالح ایران خودمان تصمیم می گیریم و نیازی به مشورت با دیگران در این ارتباط 
نداریم. وی با اعتقاد بر این که دولت جدید آمریکا با استقرار کامل هم چنان فاصله 
دارد و به شــکل قابل قبولی که انتظار می رود هنوز دولت مستقری در این کشور 
وجود ندارد، تصریح کرد: در این مدت صحبت هایی که از مقامات آمریکایی نقل 
شده ضد و نقیض بوده است. برخی از این صحبت ها غیردوستانه، خصمانه و حتی 
تهدیدآمیز بوده است. ما از این گونه صحبت ها تعجب نمی کنیم و خیلی هم برای ما 
مهم نیست. قاسمی با بیان این که ما به این گونه سخنان عادت کرده ایم و بیش از 
سه دهه است که دولت های مختلف در آمریکا سخنانی این گونه علیه ایران بیان 
کرده اند، تصریح کرد: ولی باید توجه داشت که واقعیت در زمان مناسبش شرایط 
خود را به دیگران تحمیل خواهد کرد. ما منتظر هســتیم که وضعیت جلوتر برود 
تا بتوانیم ارزیابی دقیق تری از دولت آمریکا داشــته باشیم. باید صبر کرد و خیلی 
عجولانه صحبت نکرد. سخنگوی وزارت خارجه تاکید کرد: باید منتظر ماند و دید 
که دولت آمریکا در عمل در مورد مسائل داخلی خود، جهان و بین المللی چگونه 

عمل می کند. باید صبور بود، کمتر صحبت کرد و بیشتر تماشا کرد.
خبرنگار دیگری از این دیپلمات ارشــد کشورمان بار دیگر در ارتباط با نشست 
آســتانه و همچنین اخبار منتشــر شــده مبنی بر حضور نماینــده اردن در این 
نشســت پرسید که قاسمی در پاسخ تصریح کرد: اجاس آستانه که اکنون در 
حال برگزاری اســت یک اجاس کاما کارشناسی و فنی است. وظیفه تعیین 
شــده برای آن ایجاد هماهنگی های اولیه و لازم برای ایفای نقش برجسته تر 
و حســاس تر در تثبیت آتش بس و حفظ آن در ســوریه است و این گفت وگوها 
بین هیات کارشناســی ایران، روســیه و ترکیه در جریان است. در مورد حضور 
دیگران اطاعی ندارم و صحبتی که شــما در مورد حضور اردن مطرح کردید 
بحث جدیدی اســت. ســخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به این سوال که 
ایــران در ارتباط با تحریم های جدید آمریــکا علیه تهران اعام کرده که اقدام 
متقابل خواهد کرد و در حال حاضر این اقدام متقابل در چه مرحله ای قرار دارد، 
گفــت: همانطور که در بیانیه وزارت خارجه نیز بیان شــد ما در مقابل اقدامات 
غیرمنصفانه و غلط واشنگتن واکنش خواهیم داشت و یکی از تصمیمات در این 
ارتباط انجام برخی از اقدامات خاص از سوی تهران بوده است. وی گفت: در 
همین چارچوب ما اعام کرده ایم که موسسات و شرکت های آمریکایی که در 
کمک به گروه های تروریستی تکفیری از جمله داعش و سرکوب مردم مظلوم 
فلســطین به وسیله رژیم صهیونیستی نقش داشته اند را در لیست تحریم قرار 
خواهیم داد. این موضوع در حال بررسی است، مراحل پایانی خود را طی می کند 
و فکر می کنم که به زودی لیستی از این افراد و شرکت ها را منتشر خواهیم کرد 

و آن را به صورت رسمی اعام می کنیم.

آیت الله مکارم شیرازی در دیدار با علی اکبر صالحی: در نقض برجام پیشقدم نباشیم
علی اکبر صالحی معاون رییس جمهور و رئیس ســازمان انرژی اتمی کشــورمان که برای زیارت حرم حضرت معصومه )س( و دیدار با مراجع عظام به قم سفر کرده بود، با حضرات آیات مکارم شیرازی، 
وحید خراسانی، جوادی آملی، نوری همدانی ماقات کرد. آیت الله مکارم شیرازی در دیدار با صالحی ضمن تقدیر از تاش های دولت به ویژه در زمینه دستاوردهای  هسته ای  تاکید کرد که ما نباید در 
نقض برجام پیش قدم باشیم. وی شرایط کشور را مهم و خاص ارزیابی کرد و افزود: نیاز به وحدت و انسجام داخلی به ویژه در بحث برجام یک ضرورت است. وی در این راستا تاکید کرد که دستاوردهای 
برجام به صورت منطقی باید برای مردم کاما تبیین شــود. در موضوع تحریم ها نیز روشــن شــود که چه بخش هایی مربوط به برجام بوده و چه بخشی به مسایل دیگر پس از انقاب مربوط می شود. در 
این دیدار صالحی توضیحات لازم در خصوص ابعاد فنی برجام و دستاوردهای انرژی هسته ای به ویژه در دوره پس از برجام ارایه داد. مچنین آیت الله وحید خراسانی در این دیدار ضمن اباغ سام به 
رییس جمهور از زحمات هیات دولت به ویژه در خدمت به شیعیان و فرهنگ اهل بیت)ع( تشکر و از  اقدام دولت در تعطیلی روز هشتم ربیع تقدیر کرد. وی دولتمردان را توصیه کرد که بر اساس اصول و 

ارزش های اسامی با جهانیان با منطق و استدلال و  زبان نرم سخن بگویند. 

سیاسی
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سوژه روز

از کولبرها حمایت کنیم
حجت الاســام والمســلمین محمدجعفر منتظری در همایــش تخصصی پلیس مبارزه با قاچــاق کالا و ارز در جمع 
خبرنگاران گفت: دشــمن امروز یکی از سیاســت های راهبردی خودش را راه ضربه به اقتصاد انتخاب کرده اســت. 
قاچاق اثرات منفی در کشــور دارد و  مبارزه با این امر از مهم ترین مبارزات کشــور اســت. وی تصریح کرد: به نظر من 
دو راه اساســی برای مبارزه با قاچاق کالا وجود دارد؛ یکی اینکه مرزها را ببندیم که اساســا کالای قاچاق وارد کشــور 
نشــود و دوم اینکه به هر راهی که می شــود کالای قاچاق کشف شده را معدوم کنیم. مقام رهبری تاکید کرده اند که 
کالای قاچاق باید آتش زده شــود اگر اشــکال قانونی در این زمینه وجود دارد باید رفع شــود. مجلس باید برای ایجاد 

قانون کمک کند؛ اگر این امر اجرایی شود هم طمع ورود کالای قاچاق را می گیرد و هم با قاچاقچی ها مبارزه می شود. دادستان کل کشور در پاسخ 
به ســئوالی درباره کولبرها گفت: کوله برها یک عده از مرز نشــین ها هستند که از قدیم الایام همین کار را می کردند. راه ارتزاق آن ها آوردن جنس از 
دو مرز است و این افراد مستضعف هستند و باید به آن ها کمک هم بشود، دسته دیگری از این کوله برها اجیر هستند، یک عده سرمایه دار افرادی 
را اجیر می کنند تا با اســتفاده از آنها و راه بلدی آنها اقدام به قاچاق گســترده کالاهای قاچاق به کشــور کنند که در این راه قطعا نیروهای اطاعاتی و 
انتظامی وارد عمل می شوند و آنها را دستگیر می کنند. وی افزود: برای کوله بران چند وقت پیش اتفاقاتی افتاد که این اتفاقات طبیعی بود، برف و 
بهمن از اتفاقات طبیعی اســت و امیدوارم خدا آن ها را بیامرزد. منتظری ادامه داد: ما هر روز شــاهد شــهادت ماموران نیروی انتظامی نیستیم و این 

دلیل نمی شود که بگوییم چون مجرمان آزاد می شوند اسلحه بدست می گیرند و قوانین ما باز دارنده نیست.

اتفاق روز

حال عمومی ناطق نوری مساعد است
نزدیکان حجت الاســام و المســلمین علی اکبر ناطق نوری در پی انتشار اخباری مبنی بر بستری شدن وی به دلیل 
عارضه قلبی در بیمارستان خبر دادند که هیچ نگرانی وجود ندارد، حال عمومی او مساعد است و امشب از بیمارستان 
مرخص خواهد شد. هاشمی وزیر بهداشت که برای افتتاح پروژه های بهداشتی و  درمانی به استان گلستان سفر کرده 
اســت در گفت وگوی تلفنی با حجت الاســام ناطق نوری برای وی آرزوی سامتی و بهبودی کرد. هم چنین محمد 
نهاوندیان رییس دفتر رییس جمهور و مرتضی بانک معاون کل نهاد ریاست جمهوری با حضور در بیمارستان از ناطق 
نوری عیادت کردند. نهاوندیان همچنین در گفت و گو با پزشــکان در جریان روند درمان حجت الاسام والمسلمین 

ناطق نوری قرار گرفت. همچنین سیف رییس بانک مرکزی و محمدعلی نجفی مشاور رییس جمهوری با حضور در بیمارستان از رییس دفتر بازرسی 
دفتر رهبر معظم انقاب عیادت کردند. شهیدی معاون رییس جمهوری و رییس بنیاد شهید و امور ایثازگران هم از حجت الاسام والمسلمین ناطق 
نوری عیادت کرد. وزیر بهداشــت هم که برای افتتاح پروژه های بهداشــتی و  درمانی به استان گلستان سفر کرده است در گفتگوی تلفنی با حجت 
الاسام ناطق نوری برای ایشان آرزوی سامتی و بهبودی کرد علی لاریجانی رئیس مجلس نیز در گفت وگوی تلفنی با حجت الاسام والمسلمین 
علی اکبر ناطق نوری از وضعیت سامتی وی مطلع شد. رییس مجلس شورای اسامی در این گفت وگو ضمن اطاع از روند درمانی و سامتی حجت 
الاســام والمســلمین ناطق نوری که به علت عارضه قلبی در بیمارستان بستری است،  شفای عاجل و  بهبودی کامل وی را از درگاه خداوند متعال 

مسئلت کرد. حجت الاسام ناطق نوری به منظور پیگیری درمان و انجام آنژیوگرافی در بیمارستان بستری است و حال عمومی وی خوب است.


